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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 10. april 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 279 (Alm. del) af 21.marts 
2017 stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S)  

Spørgsmål 

Hvor meget vil en afskaffelse af kontanthjælpssystemet (inkl. uddannelseshjælp 

og integrationsydelse) øge arbejdsudbuddet i 2025? 

 

Svar 

Det vurderes ikke muligt med de gængse regnemetoder at opgøre arbejdsudbuds-

effekterne af en fuld afskaffelse af kontanthjælpssystemet. Dette skal bl.a. ses i 

lyset af at en afskaffelse af kontanthjælpssystemet adskiller sig markant fra de æn-

dringer, som ligger til grund for de opgjorte adfærdseffekter af ydelsesændringer, 

som anvendes til vurdering af mindre ændringer af kontanthjælpsatserne. 

 

Det bemærkes i øvrigt, at en afskaffelse af kontanthjælpssystemet kan rejse 

spørgsmål ift. grundlovens § 75, stk. 2, hvoraf det fremgår, at den, der ikke kan 

ernære sig eller sine, og hvis forsørgelse ikke påhviler nogen anden, er berettiget til 

hjælp af det offentlige, dog mod at underkaste sig de forpligtigelser, som loven 

herom byder. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Finansudvalget 2016-17
FIU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 279
Offentligt
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